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EUROPESE VERKIEZINGENTHEMA

Caterina  op 
de Azoren.

Jaap Terpstra 

Op de Azoren speelt religie een grote 
rol bij het bij elkaar houden van ge-
meenschappen voor festiviteiten waar 
veel mensen aan deelnemen, zelfs als 
ze niet katholiek zijn. Dat gemeen-
schapsgevoel is nog steeds heel be-
langrijk voor mij. Toen ik in Nederland 
kwam, merkte ik dat het hier anders 
was. Ik was bijvoorbeeld gewend om 
op Goede Vrijdag te vasten. Mijn 
schoonfamilie is protestant en wees 
erop dat het in Nederland anders gaat.

Politiek actief
 Ik ben altijd erg nieuwsgierig en ge-
interesseerd geweest in politiek, maar 
ik heb geen stappen ondernomen om 

actief te worden tot de pandemie in 
2020. Op de een of andere manier 
was het voor mij een wake-up call 
om te zien hoe politiek en regeringen 
reageerden op zo’n crisismoment. Op 
persoonlijk vlak zorgde het er ook voor 
dat ik mijn relatie met de Nederlandse 
samenleving en politiek wilde verster-
ken. Er is zoveel te doen in de wereld 
en als individu kun je een beetje 
hopeloos worden over je vermogen 
om impact te maken. Als het goed 
wordt gedaan, is politiek een motor 
voor systemische verandering, en dat 
is zeer krachtig en inspirerend.

Waarom GroenLinks? Als nieuwkomer 
is het best wel lastig om een politieke 
partij te vinden die bij je past. Er zijn 
er hier zo veel. Je ziet op een gegeven 
moment door de bomen het bos niet 
meer. Gelukkig kon ik mijn partner en 
Nederlandse vrienden veel vragen stel-
len en discussiëren over de verschil-
len tussen de partijen. Aan het einde 
van mijn zoektocht kwam ik bij twee 
partijen uit: GroenLinks of PvdA. Wat 
mooi dat deze partijen nu samenwer-
ken en dat we een gezamenlijke kan-
didatenlijst hebben. Samenwerken is 
noodzakelijk, ook gezien de opkomst 
van (extreem) rechts. Uiteindelijk zijn 
onze partijen niet zo verschillend en 
kunnen elkaar aanvullen. Ik voelde me 

welkom en thuis bij GroenLinks vanaf 
de eerste dag. De sfeer onderling is 
goed. Sinds 2022 maak ik deel uit van 
de GroenLinkse delegatie bij de Euro-
pean Green Party.

Inspiratie
Iets wat ik heel inspirerend vind omdat 
het elk jaar weer veel vreugde brengt, 
is het Songfestival. Het is een viering 
van diversiteit. Veel landen brengen 
liederen in hun eigen taal of verwij-
zend naar hun cultuur, liederen die 
een groep in de samenleving vieren, 
een lied dat een politieke boodschap 
brengt, enzovoorts. Sommige liedjes 
zijn gek en leuk en andere hebben veel 
betekenis. Het is een groot moment 
voor mensen om zich verbonden te 
voelen met Europa en dat deel van 
onze identiteit te vieren. Het maakt 
me altijd enthousiast en geïnspireerd 
en ik voel me dan meer verbonden 
met Europa, wat fantastisch is. 

Als ik tijd heb, vind ik het ook erg leuk 
om te lezen. Op dit moment lees ik 
de memoires van kunstenares Marina 
Abramović. Een van de beste boeken 
die ik vorig jaar las, was The Orphan 
Master’s Son van Adam Johnson, een 
roman over propaganda, identiteit en 
staatsmachtsthema’s in Noord-Korea. 
Ik geniet van zowel fictie als histori-
sche of politieke boeken.

Wat wil je in de politiek bereiken?
Ik ben erg geïnteresseerd in het 
vechten voor meer rechtvaardigheid in 
alle vormen: klimaatrechtvaardigheid, 
sociale rechtvaardigheid, rechtvaardig-
heid naar het mondiale zuiden. Dat is 
mijn grote drijfveer en het is een groot 
overkoepelend onderwerp waar veel 
interessant beleid onder kan vallen. 
Juist op dit moment betekent dit voor 
GroenLinks-PvdA ook opkomen voor 
democratie en mensenrechten, want 
die staan in heel Europa onder druk. 
Dat voelt ontzettend belangrijk. Er is 
veel onvrede bij veel mensen, zoals 
over migratie en landbouw. Er is een 

Ik ben geboren en getogen op de Azoren 
in Portugal, waar ik tot mijn 18e heb ge-
woond. Mijn naaste familie is niet religieus, 
maar over het algemeen is het katholicisme 
zeer aanwezig in de Portugese samenleving, 
vooral op het platteland zoals waar ik van-
daan kom. Veel van de waarden waarmee 
ik ben opgegroeid, komen voort uit het 
katholicisme, en ik heb er echt een band 
mee, vooral in de raakvlakken met cultuur 
en traditie. 

‘Samenwerken 

is noodzakelijk.’

Catarina Vieira 

toenemende polarisatie in de (Euro-
pese) samenleving, en het is zaak dit 
als politiek serieus te nemen en in 
gesprek te gaan, maar wel vanuit onze 
eigen waarden.
Europa is altijd een groeiend project 
geweest en dat moet zo blijven. Het 
is een goede zaak dat andere landen 
deel willen uitmaken van onze unie. 
Geopolitiek is het belangrijker dan 
ooit gebleken op een moment dat de 
vrede in Europa wordt bedreigd. We 
moeten de landen die tot de EU willen 
toetreden steunen bij het maken van 
de transities die ze moeten maken 
– op het gebied van de rechtsstaat, 
democratie, mensenrechten.

Jongeren en (Europese) politiek
Dit is een grote uitdaging. Allereerst 
denk ik dat vertegenwoordiging in al 
zijn vormen belangrijk is, dus politiek 
moet niet alleen iets voor ouderen 
zijn, maar ook jongeren moeten actie-
ve leden van politieke partijen zijn en, 
hopelijk, in het Europees Parlement 
worden gekozen. Ik denk dat het heel 
belangrijk is om een link te leggen tus-
sen politiek en de zaken die jongeren 
belangrijk vinden. Als je bijvoorbeeld 
een jonge activist bent voor welke zaak 

dan ook, is het belangrijk dat de link 
wordt gelegd tussen activisme en het 
afdwingen van beleid dat bijdraagt aan 
dezelfde doelen.

Voor degenen die erg losgekoppeld 
zijn van politiek en activisme in het 
algemeen, moeten we ons inspan-
nen om hen te betrekken. Een zeer 
goede manier hiervoor is humor: of 
het nu op televisie, theater, podcasts, 
YouTube of op sociale media zoals 
Instagram of TikTok is, comedy kan 
deuren openen en meer jonge men-
sen ertoe brengen te begrijpen en te 
geven om wat er met politiek gebeurt. 
We zien bijvoorbeeld de populariteit 
onder jongeren voor het programma 
Even tot hier, waar op een humoristi-
sche en kritische wijze naar de politiek 
wordt gekeken.

Samenwerking
Sinds 2022 ben ik afgevaardigde bij de 
Europese Groene Partij, waar mensen 
van de verschillende partijen samen-
komen om ideeën uit te wisselen en te 
werken aan resoluties. Er is echt een 
mooie verbinding tussen van elkaar 
willen leren en elkaar willen versterken. 
We willen anderen zien slagen, we vie-

ren elkaars overwinningen, we denken 
na over uitdagingen. Het is een uniek 
venster om heel verschillende kwes-
ties te begrijpen, zoals bijvoorbeeld 
activisme om de mensenrechten in 
Polen te beschermen of beleid om een 
rechtvaardige overgang weg van de 
kolensector in Spanje aan te pakken.

Natuurlijk komen we ook allemaal uit 
verschillende nationale realiteiten en 
komen onze opvattingen niet altijd 
overeen. Het geeft veel voldoening om 
in gesprek te gaan met mensen die 
veel van onze waarden delen, maar 
verschillende percepties hebben van 
wat de oplossingen voor een bepaald 
probleem zullen zijn. Met deze ge-
sprekken versterken we elkaar.

De European Greens onderhouden 
ook contacten met Groene Partijen 
buiten de EU, zoals de mogelijke 
toetredingslanden. Er waren ook 
contacten met de Groenen in Wit-
Rusland, maar helaas zijn die contac-
ten vanwege de dictatuur in dat land 
verbroken. Dit is opnieuw een 
wake-upcall en een herinnering aan 
hoe belangrijk het is om de democra-
tie binnen en buiten de Europese Unie 
te versterken. Er zijn genoeg uitdagin-
gen in de komende jaren! 


